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Protokół Nr XI/24 

 

z  XI  sesji  Rady  Gminy  Powidz  odbytej  w   dniu   19 grudnia  2024 roku o  godz. 9.00 w  sali Domu 

Kultury w Powidzu  pod  przewodnictwem  radnej  Joanny Andrzejewskiej  -  Przewodniczącej Rady Gminy 

Powidz. 

 

Uczestniczący w sesji  radni -  zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik  do niniejszego  protokołu.  

 

Uczestniczące w sesji osoby spoza Rady – zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik                                        

do niniejszego protokołu.  

 

Otwarcia sesji  dokonała i sesji przewodniczyła radna Joanna Andrzejewska –  Przewodnicząca Rady.  

 

Przewodnicząca Rady powitała zebranych i na podstawie listy obecności stwierdziła, że w sesji uczestniczy  

14 radnych (w sesji nie brała udziału radna Kinga Łykowska). 

 

Propozycji zmian porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Przyjęto jednogłośnie  porządek obrad w następującym brzmieniu: 

 

Porządek  obrad: 

  1.  Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, ustalenie porządku obrad. 

  2.  Przyjęcie  protokołu z X sesji Rady Gminy Powidz. 

  3.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Wójta Gminy  Powidz. 

  4.   Podjęcie uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej                                               

pw. Św. Mikołaja w Powidzu na realizację zadania pn. "Prace konserwatorskie na Cmentarzu Rzym-

skokatolickim w Powidzu" w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej                                             

pw. Św. Mikołaja w Powidzu na realizację zadania pn. "Czyszczenie elewacji zabytkowego kościoła 

pw. św. Mikołaja w Powidzu" w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz; 

d) zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Powidz na 2024 rok; 
e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupeckiemu na dofinansowanie realizacji zadań 

z zakresu transportu zbiorowego na terenie powiatu słupeckiego; 
f) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz; 

g) w sprawie uchwały budżetowej Gminy Powidz na 2025 rok; 
h) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Po-

widz; 

i) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie od-

bierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komu-

nalnymi; 

j) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2025 rok; 

k) w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Powidz oraz przyjęcia planów pracy stałych komisji 

Rady na 2025 r.; 

l) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Powidz na 2025 rok. 

5. Wolne wnioski i informacje.                                    

6. Zakończenie XI sesji Rady Gminy Powidz. 

_________________________________________________________ 
 

 

Ad. 1.  Jak wyżej. 
 



2 

 

Ad. 2. Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie protokołu z X sesji Rady Gminy 

Powidz. 
 

Protokół z X sesji Rady Gminy Powidz, która odbyła się w dniu 28 listopada 2024 roku został przejęty 

jednogłośnie bez odczytywania. 

 

Ad. 3. W punkcie tym Wójt udzielił następujących informacji: 
 

- w temacie oczyszczalni ścieków, to co już było sygnalizowane, dzisiaj w projekcie budżetu na 2025 rok jest 

ujęta kwota dotycząca waloryzacji kontraktu, umowy z 2021 roku. W przypadku pozytywnej decyzji ta ugoda 

będzie zawarta, ponieważ z wykonawcą te warunki zostały uzgodnione na kwotę 1000000 zł brutto. Wójt 

przypomniał, że pierwotny wniosek waloryzacyjny opiewał na kwotę ponad 5000000 zł i w toku jakby 

weryfikacji tego wniosku ta kwota uzgodniona została na kwotę 1000000 zł, potwierdzona też tymi 

wskaźnikami rynkowymi wzrostu cen oraz podziałem ryzyk, bo w przypadku waloryzacji Urząd Zamówień 

Publicznych, czy Prokuratoria Generalna Skarbu Państwa rekomenduje podział ryzyk, żeby kwotę wzrostu 

kosztów realizacji kontraktu podzielić pomiędzy wykonawcę, a zamawiającego po połowie. Stąd więc się 

wzięła ostatecznie ta kwota na rzecz Gminy Powidz 1000000 zł. Wójt wyraził zdanie, że w naszej ocenie jest 

to kwota adekwatna, ale też kwota, która pozwolił uniknąć ryzyka procesu sądowego, który wiązałby się                               

w przypadku przegranej Gminy Powidz z kosztami sądowymi, ewentualnie kosztami, w tym biegłych oraz 

kosztami zastępstwa procesowego drugiej strony. Dodał, że był to kontrakt w formule zaprojektuj-wybuduj                     

w tym okresie pandemicznym, przedwojennym i wtedy ta dynamika zmiany cen następowała, więc byłoby 

duże ryzyko jednak przegranego procesu, stąd taka decyzja. Wójt wskazał również, że jeżeli chodzi                                 

o oczyszczalnię to lada dzień też się zaczną prace związane z drogą dojazdową do oczyszczalni. Ta kwota, 

która była podana w sprawozdaniu, którą mamy w budżecie 100000 zł, ona wystarczy na te prace. Będzie to 

wykonanie podbudowy, prac ziemnych oraz podbudowy z kruszyw, więc nie będzie na razie droga asfaltowa, 

ale będzie już odpowiednio wyprofilowana i utwardzona kruszywami; 

- zawarta została umowa z programu Rozświetlamy Polskę. Jest to wymiana 300 opraw oświetlenia ulicznego 

na energooszczędne, w części znajdująca się w zasobach spółki Oświetlenie Uliczne i Drogowe,                                        

w części w zasobach gminnych. Wykonawca ma 9 miesięcy na realizację tego kontraktu; 

-  poinformował, że z Radną Małgorzatą Wilk był w Wielkopolskim Zarządzie Dróg w rejonie Konin 

rozmawiać o ewentualnych możliwościach ścieżki pieszo-rowerowej od Smolnik do Anastazewa wzdłuż drogi 

wojewódzkiej. Powiedział, że tutaj musimy jakąś koncepcję z wypracować po jakiej stronie, w jakich 

parametrach by to miało być, żeby tutaj można było ustalić zakres tych prac i dokumentacji projektowej przede 

wszystkim. Wójt zasygnalizował, że tam w niektórych miejscach teren jest trudny, wąski, pewnie będzie się 

wiązał z wykupami. Dodał, że na pewno tu są takie sygnały, że w przypadku woli tego działania to Gmina 

będzie musiała jakoś partycypować chociażby w dokumentacji projektowej, ale to są na razie koszty nieznane. 

Trzeba zacząć w ogóle od wypracowania koncepcji, po której stronie miałaby ta ścieżka przebiegać; 

-  trwają ustalenia, uzgodnienia z projektantem przebudowy drogi powiatowej Przybrodzin-Wylatkowo                            

w zakresie koncepcji tej przebudowy, ale też koncepcji ścieżki pieszo-rowerowej, po której stronie od 

obwodnicy do Wylatkowa ta ścieżka miałaby przebiegać, po lewej czy prawe stronie. Wójt wskazał, że jest to 

zadanie, które w budżecie na przyszły rok też ma Powiat Słupecki. Gmina Powidz przeznaczyła pomoc 

finansową na tę dokumentację w kwocie 80000 zł. Dodał, że zmienialiśmy właśnie tę pomoc na przyszły rok, 

więc w przyszłym roku te dokumentacje będą jakby zakańczane. Dopowiedział, że nam zależy, żeby to rozbić 

na dwie części, ścieżka rowerowa jako osobna dokumentacja i osobne pozwolenia, a droga jako odrębne 

opracowanie i odrębne decyzje administracyjne. Wyjaśnił, że wynika to też z prostego względu, że jeżeli 

chodzi o ścieżkę pieszo-rowerową to możliwe, że nie będzie trzeba tutaj decyzji środowiskowej, więc będzie 

można szybciej mieć gotową dokumentację i gotowe pozwolenia, co jest też ważne w kontekście tego,                               

że w środkach europejskich akurat na niską emisję i poruszanie się rowerami w tym budowę ścieżek 

rowerowych jest sporo środków. Więc żebyśmy mogli z tych szans też skorzystać to taka jest nasza tutaj 

koncepcja. Niemniej jednak, jak zaznaczył, temat będzie trudny, bo tu już mamy informacje, że tam bez 
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wykupów to się nie obędzie i to praktycznie na większości przebiegów będzie trzeba rozważyć wykupy 

gruntów.  Wskazał, że tam są grunty przede wszystkim rolne i leśne, nie ma tam wielu terenów zabudowanych, 

ale żeby zrealizować tę ścieżkę niezbędnym będzie przeprowadzenie tej procedury wykupów gruntów, więc 

pewnie pojawią się dodatkowe koszty; 

- złożyliśmy wniosek dotyczący rozbudowy promenady w Przybrodzinie w ramach Regionalnego Programu 

Fundusze Europejskie dla Wielkopolski, który jest realizowany przez Lokalną Grupę Działania Unię 

Nadwarciańską. Tu do pozyskania jest blisko 300000 zł ze środków europejskich. Wójt wskazał, że chcemy 

zrealizować odcinek od tej istniejącej promenady w stronę lasu. Dodał, że wiemy dobrze, że analizowaliśmy 

jeszcze temat związany z zagospodarowaniem terenu pomiędzy Jabłoną, a Łazienkami, w tym skateparku, 

jednak z uwagi na to, że ten termin składania wniosków był szybki, a tam nie mamy swojego gruntu i byśmy 

musieli pozyskać grunt na cele budowlane, to od tego odstąpiliśmy. Wójt powiedział, że było ryzyko, że te 

środki przepadną. Wzięliśmy po prostu w tym momencie pewny temat, ale to co wrócimy za chwilę przy okazji 

projektu budżetu na przyszły rok, tam jest hasło - dokumentacja projektowa zagospodarowania terenu                                           

z elementami zielonobłękitnej infrastruktury, w tym właśnie chcemy wykonać dokumentację projektową 

zagospodarowania tego terenu pomiędzy Łazienkami, a Jabłoną, w tym z lokalizacją skateparku, żeby mieć w 

przyszłym roku dokumentację, pozyskać prawo dysponowania i szukać możliwości finansowania ze źródeł 

zewnętrznych; 

- trwa czwarty nabór w ramach Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej na najem lokali przy ul. Polnej. Ten 

nabór trwa do 17 stycznia. Wójt przypomniał, że też dzięki tu decyzji Radnych nie ma tej dolnej granicy 

dochodowej, jest tylko ta górna granica dochodowa. Dodał, że wszelkie informacje bezpośrednio w SIM-ie, 

czy u nas w Urzędzie można uzyskać. Są też plakaty informacyjne na ten temat; 

- jeżeli chodzi o tematy przewozów autobusowych to te linie, które już funkcjonowały na terenie Gminy 

Powidz, ale które później kontynuowały kursy w kierunku Gniezna, od września również dodatkowe                               

w kierunku Słupcy oraz na te kursy, które obsługują przewozy szkolne między innymi, złożyliśmy na ten 

zakres wnioski do Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych, korzystając też z tej możliwości, którą 

nowelizacja właściwej ustawy umożliwiła, czyli programu wieloletniego i złożyliśmy taki wniosek na 7 lat. 

Wójt wskazał, że w przypadku pozytywnej decyzji tutaj wiemy, że byśmy mieli zabezpieczenie tego 

finansowania w postaci 3 zł do wozokilometra na 7 lat do 2031 roku; 

- odnośnie tematów związanych z przerzutem wód do jezior - ma chwilę obecną niestety akurat Wody Polskie 

w żaden sposób nie zajęły stanowiska w temacie tym, w którym pierwotnie oświadczyły, że nie jest to ich 

zadanie statutowe. Wójt powiedział, że wycofują się z tego projektu. Dodał, że Stowarzyszenie Powidzkiego 

Parku Krajobrazowego podczas Walnego Zebrania członków podjęło uchwałę w sprawie woli włączenia się                                              

w działania na rzecz ratowania zasobów wodnych Powidzkiego Parku Krajobrazowego i obszarów 

powiązanych oraz przyjęcia założeń do tej współpracy. W tej chwili trwa wypracowywanie nowego listu 

intencyjnego pomiędzy tymi podmiotami, które już wtedy były podpisane, żeby w sytuacji, gdy Wody Polskie 

nie są gotowe realizować zadań, które też by służyły przecież jeziorom naszym Powidzkiego Parku 

Krajobrazowego, które są własnością Skarbu Państwa w zarządzie Wód Polskich, to wtedy żeby pewne 

działania mogły tutaj samorządy realizować, też żeby te środki z Funduszu Sprawiedliwej Transformacji, które 

są na ten cel, nie przepadły. Wójt następnie wskazał, że w międzyczasie odbyło się spotkanie z Prezesem 

Agencji Rozwoju Regionalnego, gdzie też otrzymaliśmy informację, że te środki są możliwe do pozyskania 

na te działania. Ważne jest, żeby je wydać i rozliczyć do 2029 roku, a w przypadku takich projektów, które 

dotyczą i oddziaływania na środowisko i pozwoleń wodnoprawnych, to nie jest wcale długi czas. Stąd, jak 

podkreślił,  trzeba tutaj konkretnych działań. Dodał, że wiemy, że też Urząd Marszałkowski w styczniu robi 

spotkanie tych wszystkich podmiotów, które podpisały ten list intencyjny. Tutaj Pan Marszałek Bogusławski 

takie coś zainicjował. Wójt podsumował, że na chwilę obecną poza tym, że w formie uchwały Stowarzyszenie 

jakby wyraziło tę swoją wolę, o której już wspominaliśmy ustnie, i że pracujemy nad nowym projektem listu 

intencyjnego, to niestety ze strony tutaj Wód Polskich żadnej nowej informacji nie otrzymaliśmy. 

Dopowiedział, że w tych materiałach prasowych, medialnych, które się pojawiały, gdzie dziennikarze 

próbowali dopytywać Wód Polskich o zajęcie stanowiska, Wody odsyłały tylko do dwóch komentarzy na 
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stronie internetowej, przy czym drugi komentarz to jest komentarz, który powoduje, że nie tylko wody,                                       

ale i ręce opadają, bo w działaniach, które Wody Polskie przytaczają, że realizują na rzecz wody 

Wielkopolskiej Wschodniej, wskazali przerzut wody kanałem Warta-Gopło, dzięki czemu jest woda w jeziorze 

Ślesińskim, Mikorzyńskim i są tam warunki do rozwoju gospodarki i turystyki. Wójt wyraził zdanie,                                    

że powie szczerze, że odebrał to tak, że gminy Powidzkiego Parku Krajobrazowego powinny przenieść się do 

Gminy Ślesin, bo tam woda jest i woda tam będzie. Powiedział też, że niestety oficjalny komunikat instytucji 

państwowej, która odpowiada również za nasze jeziora, ostatni, który tam się znajduje, jest bardzo przykry dla 

wszystkich, którzy wypoczywają na naszym terenie i dla naszych mieszkańców; 

- podziękował i pogratulował Kołu Gospodyń Wiejskich w Anastazewie kolejnego sukcesu, pierwszego 

miejsca w konkursie Wielkopolskie Smaki Wigilijne, które odbył się w Gminie Brudzew w Powiecie Tureckim. 

Wójt powiedział, że po raz kolejny Sołectwo, Koło nas reprezentowało jako Gminę i po raz kolejny była ta 

reprezentacja z dobrym smakiem. Wójt skierował podziękowania za te działania dla wszystkich Pań i godną 

reprezentację oraz pogratulował sukcesu. Dodał, że fajnie, że te działania, które kiedyś w Anastazewie zostały 

zainicjowane, żeby coś więcej się działo, żeby powstała świetlica, są kontynuowane i również wychodzą poza 

tereny Gminy Powidz. Wójt podziękował także Kołu za organizację wspólnej wigilii dla wszystkich kół 

gospodyń wiejskich z terenu Gminy Powidz, które właśnie odbyło się w sołectwie Anastazewo, w świetlicy 

wiejskiej; 

- Koło Gospodyń Wiejskich w Powidzu w ostatnich miesiącach realizowało projekt finansowany                             

z Fundacji Biedronka i jego też jakby finał miał miejsce w ostatnią niedzielę w postaci wigilii dla seniorów. 

Wójt podziękował Kołu Gospodyń Wiejskich w Powidzu za realizację tego projektu. Wskazał, że był to projekt 

wielomiesięczny, podczas którego też ludzie mieli okazję się spotkać, porozmawiać, pobyć ze sobą; 

- po raz kolejny z powodzeniem odbył się 6 grudnia nasz jarmark, gdzie wiele instytucji było zaangażowanych. 

Wójt podziękował wszystkim za zaangażowanie; 

- jeżeli chodzi o Strategię Rozwoju Gminy Powidz, bo ten temat też już ostatnio wspominał, lada dzień będzie 

projekt wstępny tego dokumentu i będą uruchomione takie konsultacje społeczne, już publiczne, nad tym 

dokumentem. Powołany został zespół doradczy, który odbył dwa posiedzenia, podczas którego też zostały 

zgłoszone pewne spostrzeżenia, postulaty, wnioski. Wójt dodał, że trwają też prace nad programem 

rewitalizacji dla Gminy Powidz. W pierwszej kolejności będzie to wyznaczenie obszaru zdegradowanego                            

i obszaru rewitalizacji, w którym mają następować działania rewitalizacyjne; 

- w ostatnim czasie odbyliśmy spotkanie z przedstawicielem armii amerykańskiej, tu wspólnie z Panem 

Dyrektorem Domu Kultury, gdzie poruszaliśmy sprawę między innymi wspomnianych na ulicy Witkowskiej 

agregatów prądotwórczych, bezpieczeństwa, współpracy kulturalnej, czy ścieżki pieszo-rowerowej wzdłuż 

Czarnej Drogi. Wójt wskazał, że odbył także spotkanie z Komendantem Placówki Żandarmerii Wojskowej                           

w Powidzu na temat bieżących spraw związanych z bezpieczeństwem i tu wspólnie taki projekt powstał, żeby 

takie vademecum, taka mała ulotka dla wszystkich zainteresowanych dotycząca bezpieczeństwa z telefonami, 

ze sposobem postępowania, też uwzględniająca te treści, uwzględniająca specyfikę Gminy Powidz powstała. 

Z kolei dla Radnych, Sołtysów i pracowników Gminy, jednostek organizacyjnych ze służbami proponuje się 

zrobić szkolenie, żeby jako liderzy mogli dalej dzielić się tymi informacjami i takie przedsięwzięcia na 

początku roku są planowane do wdrożenia; 

- jeżeli chodzi o kredyt, który zgodnie z uchwałą Rady Gminy, uchwałą budżetową aktualną miał być 

zaciągnięty na kwotę 5 790 000 zł, ostatecznie po analizie sytuacji finansowej Gminy został zaciągnięty na 

kwotę 3 424 000 zł. Wójt wskazał, że Bank, który udziela kredytu to Bank Gospodarstwa Krajowego 

wyłoniony w trybie przetargu nieograniczonego. Powiedział, że w związku ze zmniejszeniem kwoty kredytu 

Gmina wystąpiła o zmianę harmonogramu i ta spłata będzie począwszy od 31 marca 2025 roku do 30 września 

2032 roku; 

- jeśli chodzi o działania związane też z Programem Ochrony Zabytków, to są te tematy, gdzie Gmina 

otrzymała wsparcie, które później przekazuje Parafii na realizację zadań, czyszczenia elewacji kościoła oraz 

prace konserwatorskie na cmentarzu, to te zadania zostaną wydatkowo przeniesione, też będą stosowne 

uchwały dzisiaj podejmowane na przyszły rok. Wójt wyjaśnił, że wynika to z dwóch względów. Przede 
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wszystkim jeżeli chodzi o elewacje kościoła, te prace, które w jakiś sposób się już zaczęły, tam jest też udział 

konserwatora zabytków i wykonawca musiał czekać na odbiór pewnych prac oraz ocenę próbek wykonania 

fug. Wskazał, że to było wielotygodniowe oczekiwanie ze strony wykonawcy, stąd te prace nie były 

realizowane. Wójt powiedział, że wie, że wykonawca wystąpił o przeniesienie tych prac i zakończenie tych 

prac w przyszłym roku. Nie jest w stanie teraz powiedzieć dokładnie, jak to będzie w tym okresie wyglądać, 

też ze względu na pogodę, czy może, czy nie może. Niemniej jednak wystąpił o przedłużenie tych prac do 

przyszłego roku. Natomiast kwestia tych prac na cmentarzu, jak dalej poinformował,  to jest dopiero podpisana 

umowa na początku grudnia po wyłonieniu wykonawcy, w związku z tym nierealne jest zakończenie tych 

robót w tym roku, więc one będą zakończone w przyszłym roku. Wójt wspomniał, że w obu przypadkach jest 

to formuła zaprojektuj-wybuduj, czyli wybrany wykonawca opracowuje dokumentację projektową, uzgadnia 

ją z konserwatorem zabytków i uzyskuje następnie pozwolenie na budowę w Starostwie i dopiero wtedy może 

przystąpić do prac. To też powoduje, że te prace niestety nie idą tak sprawnie jakby się to oczekiwało. Dodał, 

że to samo przerabiamy w przypadku muru uzdrowiska Powidz, tu na początku promenady, gdzie  to jest 

zadanie zlecone przez Gminę w formule zaprojektuj-wybuduj i ta część uzgodnieniowa też zajmuje sporo 

czasu z urzędem konserwatorskim, co powoduje, że te prace będą praktycznie wykonane i zakończone nie                               

w tym roku, jak to było planowane, ale w roku przyszłym; 

- Wójt zachęcił do promowania Klubu Dziecięcego. Powiedział, że cały czas mamy wolne miejsca. Są też 

stosowne plakaty. Wskazał, że jest to jest nabór w trybie ciągłym, więc cały czas można zapisywać chętne 

osoby z Gminy i nie tylko. Poinformował także, że ta dotacja, którą mieliśmy na dodatkowe wyposażenie i 

zagospodarowanie terenu wokół w ramach programu Aktywny Maluch została rozliczona                          i 

właściwe środki wpłynęły w mijającym tygodniu na konto Gminy Powidz. 

 

W dyskusji głos zabrał radny Grzegorz Nawrocki, który odnosząc się do wypowiedzi Wójta o Powidzkim 

Parku Krajobrazowym, wyraził zdanie, że w tym kierunku się nic nie robi. Dodał, że trudno to powiedzieć,               

ale fakty są takie, że ta woda to nic nowego Wójt nie powiedział, bo ta woda od 50 lat ubywa i stale, stale niżej, 

niżej. Tylko patrzymy, czy ubędzie jej 10 cm, czy 8, czy ewentualnie po dużych opadach przybędzie tam 2 cm, 

gdzie za miesiąc znowu spadnie 5. Radny zapytał Wójta, czy rozważył sens w ogóle żeby istniał, w jakim 

kierunku Wójt pójdzie i czy powiedzmy jest sens w tym parku krajobrazowym być, bo to są tylko obowiązki. 

Powiedział, że robimy tam te strugi, tutaj park i tylko patrzymy, czy górka się pokaże, czy się nie pokaże. 

Dodał, że górki, które były pozalewane, z młodości jeszcze pamięta, półtora, dwa metry w tej chwili są na 

wierzchu. No i tak patrzymy, kiedy to upadnie, a obowiązków mamy dużo. Zapytał, że skoro parki,                                  

czy Wojewoda nie dokładają się do tego, to on nie wie, co Pan Wójt sądzi na ten temat. 

 

Innych zapytań nie zgłoszono.  

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział,  że pierwsza rzecz jest taka, że Powidzki Park jako forma ochrony 

przyrody zwraca uwagę na te nasze walory, bo to jest nie tylko jezioro, ale i fauna i flora, ale też krajobraz 

polodowcowy, bo to jest przedmiot ochrony. Nie tylko Jezioro Powidzkie jest takim czynnikiem 

wyróżniającym Gminę Powidz. Dodał, że jeżeli też mamy ten aspekt turystyczny mieć na uwadze, to jest coś 

na plus, bo park krajobrazowy jest czymś co certyfikuje ten teren, że to faktycznie jest coś ciekawego, 

atrakcyjnego przyrodniczo, a nie tylko miejsce, gdzie wybudowaliśmy infrastrukturę turystyczną. Wójt 

podkreślił, że tutaj na pewno nie ma mowy o jakichś działaniach związanych z likwidacją, wyłączeniem 

Powidzkiego Parku Krajobrazowego z terenu Gminy Powidz. Wyraził zdanie, że to byłoby nieracjonalne,                           

a tym bardziej, że wiemy, że ustawa o dochodach jednostek samorządu terytorialnego zmieniła się w ten sposób, 

że wreszcie jest to w jakiś  sposób finansowane dodatkowo w postaci potrzeb ekologicznych. Wskazał, że w 

przyszłym roku kwota ponad 600 000 zł trafi do budżetu z tego tytułu, że mamy na naszym terenie formy 

ochrony przyrody. To będzie pierwszy rok z tym związany. Dopowiedział, że jeżeli chodzi o Powidzki Park to 

żeby też była jasność taka kompetencyjna - Parkiem zarządza Zespół Parków Krajobrazowych Województwa 

Wielkopolskiego, który ma 14 parków krajobrazowych na terenie województwa pod sobą i te działania 
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związane z ochroną przyrody, z nadzorem nad ochroną przyrody, te wszystkie kwestie związane                               

z nakazami, zakazami w parku krajobrazowym, przygotowanie właściwych uchwał do Sejmiku, bo to Sejmik 

Województwa jest obecnie właściwy do podejmowania decyzji w tej sprawie, czyli takie administracyjne 

zarządzanie, to jest Zespół Parków Krajobrazowych Województwa Wielkopolskiego, jako jednostka 

organizacyjna Samorządu Województwa Wielkopolskiego. Dalej Wójt powiedział, że dodatkowe działania, 

które na przykład służą promocji terenu, realizacji edukacji ekologicznej i tak dalej, realizuje Stowarzyszenie 

Powidzkiego Parku Krajobrazowego, o którym wspomniał wcześniej i akurat Stowarzyszenie też jest, jak 

myśli, w bardzo dobrej kondycji, jeżeli chodzi o podejmowane działania, bo pozyskiwane są środki zewnętrzne 

na różne działania, czy z edukacją ekologiczną, czy ze szlakami rowerowymi. Wójt powiedział, że lepiej to 

się udaje niż za tego bytu takiego wynikającego z ustawy o samorządzie gminnym, czyli Związku Gmin 

Powidzkiego Parku Krajobrazowego, który został zlikwidowany. Wójt wspomniał, że został wówczas 

nazwany grabarzem tego Związku Gmin Powidzkiego Parku Krajobrazowego, ale nic się nie zakopało, 

funkcjonuje Stowarzyszenie z jeszcze większym powodzeniem. Wskazał również, że Stowarzyszenie ma teraz 

tę rolę taką, żebyśmy jako samorządowcy wspólnym głosem mówili o tych potrzebach związanych                         

z przywracaniem wody. Wójt podkreślił, że to jest to jest też bardzo cenne, że nie każdy mówi sobie, tylko 

mówimy jednym głosem już w imieniu 8 gmin, bo w ostatnim czasie Gmina Trzemeszno i Gmina Orchowo 

przystąpiły do Stowarzyszenia Powidzkiego Parku Krajobrazowego, pomimo na przykład tego, że Trzemeszno 

nie ma na swoim terenie parku krajobrazowego, ale nasz statut stanowi, że również gminy powiązane                                     

z terenami mogą przystąpić. Dodał, że już taki przykład mamy chociażby z postaci gminy z innego 

województwa zupełnie, czyli Jezior Wielkich, które też są w stowarzyszeniu, ale które też przecież nie są w 

Powidzkim Parku, bo to już inne województwo, ale też znane z jeziora Ostrowskiego, a bardziej z ośrodka 

Przyjezierze. Wójt podał ciekawostkę, że chyba dopiero od dwóch lat Przyjezierze w całości jest na terenie 

Gminy Jeziora Wielkie, bo przez długi czas środkiem tej drogi, która biegnie, szła granica gmin i część była 

Gminy Trzemeszno, część Gminy Strzelno, a część Gminy Jeziora Wielkie. Teraz to już się już uregulowało                      

i całe Przyjezierze jest na terenie Gminy Jeziora Wielkie.  

 

Przewodnicząca Rady stwierdzała przyjęcie sprawozdania z działalności międzysesyjnej do wiadomości.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady wskazała na możliwość zgłaszania zapytań do Przewodniczącego Rady 

Powiatu - Pana Czesława Dykszaka. 

 

Zgłoszono następujące zapytania: 

- radny Michał Imbiorowicz: - powiedział, że korzystając z obecności Pana Przewodniczącego oraz Pana 

Radnego Roberta chciałby podziękować za realizację inwestycji Powidz-Przybrodzin i przypomnieć o jednej 

drobnej kwestii. Wspomniał, że to już było tutaj poruszane w momencie, gdy był Starosta na poprzedniej sesji. 

Wskazał, że chodzi o odtworzenie przejścia dla pieszych w Przybrodzinie przy wejściu na plażę wojskową. 

Powiedział, że został położony nowy asfalt, a przejście dla pieszych nie zostało wyznaczone. Linie, które są 

na osi jezdni wręcz wskazują, że tego przejścia tam nie będzie, co bardzo niepokoi mieszkańców i wszystkie 

te osoby, które tym przejściem przechodzą. Dodał, że są znaki, które mówią, że jest to przejście, natomiast nie 

ma oznakowania poziomego. Radny poprosił radnych powiatowych, by wpłynęli na to, żeby to przejście dla 

pieszych zostało jak najszybciej odtworzone i zwrócił uwagę, że samochody nową drogą naprawdę jadą 

szybciej niż jest to dozwolone i to przejście dla pieszych jest tam niezbędne ze względów bezpieczeństwa 

przede wszystkim. Wskazał, że małe dzieci, jego i inni mieszkańcy przechodzą tamtędy, idą nad jezioro na 

spacery. Radny podkreślił, że to przejście jest bardzo potrzebne. Zasugerował, by wyobrazić sobie, że takie 

przejście dla pieszych nie byłoby wyznaczone koło marketu. Powiedział, że myśli, że telefony by się urywały 

zarówno do Zarządu Dróg, do Gminy, do Starostwa. Radny w imieniu mieszkańców poprosił o jak najszybsze 

działanie i przywrócenie tego stanu, który był. Zaznaczył, że jest to tylko namalowanie pasów. Organizacja 

ruchu jest już wyznaczona. Nie trzeba nic robić tylko to zrobić tak jak było. Dodał, że firma, która to robi, 

jeździ, maluje pasy, byli wczoraj czy przedwczoraj, oznakowali ścieżkę pieszo-rowerową, a przejścia dla 
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pieszych nie pomalowali; 

 

 - radny Rafał Ambrożak: - zapytał, czy Starostwo włączyło się w jakąś akcję naprawy naszego jeziora,                            

czy może jakieś konkretne pytania i odpowiedzi możemy uzyskać, czy jest jakiś nacisk ze Starostwa. Radny 

zwrócił uwagę, że to jezioro jednak by potrzebowało wsparcia też Starostwa i nawet Wojewody, czy nawet 

dalej. Wyraził zdanie, że sam Wójt nic nie zrobi. Dodał, że myśli, że musiałoby to być jakoś jeszcze tam 

bardziej rozwinięte; 

 

- radna Joanna Pospiech: - powiedziała, że jej prośba dotyczy ulicy 29 Grudnia, świeżo wyremontowanej. 

Wyraziła zdanie, że niestety ten remont jest zakończony, ale tak nie do końca wydaje jej się, że jest zrobione 

to dobrze, dlatego, że kawałek za jej posesją, w stronę Przybrodzina, jest źle połączony asfalt i jest uskok. 

Wyjaśniła, że jak panowie robili ten asfalt to był do pewnego momentu zrobiony i gdy lano dalszą część asfaltu 

to źle to połączono. Dodała, że chodniki te, którymi jeździliśmy w czasie remontu, są wciąż niepoprawione, 

niewyremontowane oraz z ulicy Źródlanej wciąż leci woda z górki na ulicę 29 Grudnia. Radna powiedziała, 

że tam coś poszło nie tak i nie ma odwodnienia z tej ulicy Źródlanej; 

 

- radna Karolina Andrzejewska: - ponowiła prośbę o ustawienie znaku o przystanku na Hutce w Ostrowie 

ponieważ do tej pory znaku nie ma. Nie ma też przystanku i tak naprawdę cały czas sprawa się odbija od 

jednego do drugiego; 

 

- Sołtys Sołectwa Powidz - pan Ignacy Maroszek: - powiedział, że chciałby poruszyć temat budowy drogi 

Powidz-Przybrodzin, którą często jeździ i widział, jak ona była robiona. Wyraził zdanie, że mu się wydaje,                         

że odcinek 2 km od Rynku do Przybrodzina kosztował 800 000 zł, odcinek w Przybrodzinie był zrobiony                        

200 m, do południa był zerwany asfalt, po południu był nowy asfalt założony. Sołtys powiedział, że mu się 

wydaje, że ta inwestycja więcej nie kosztowała jak 150 000 zł, 200 000 zł góra. Czyli, że odcinek 200 m 

kosztował 200 000, a z Powidza do Przybrodzina kosztował 800 000 zł. Zwrócił uwagę, że tam bez żadnej 

dokumentacji można było zrobić, bez zrywania podłoża. Sołtys zapytał, jaka jest różnica między drogą do 

Przybrodzina, a drogą w Przybrodzinie. Powiedział, że ten sam podkład był. Tam nie potrzeba było rozbierać 

podkładu, można było zrobić asfalt. Wyraził opinię, że ten asfalt jest lepiej położony w Przybrodzinie, jak na 

tej drodze Powidz-Przybrodzin. Zapytał, czy jeżeli się taniej robi, to się lepiej robi. Dodał, że to trwało jeden 

dzień i był położony odcinek, a tu trwało cały rok, bo jeszcze do dzisiaj robią. Przetarg był zrobiony rok temu 

w grudniu. Sołtys powiedział, że nie wie czym to jest spowodowane i ten wielki koszt. Powiedział, że tu bez 

dokumentacji, bez nadzoru, bez niczego. Decyzja podjęta, jeden dzień zrobiony jest, a tu trwało cały rok i jest 

praca źle wykonana i dużo robót było niepotrzebnych wykonywanych, jak to podłoże. Powiedział, że na pewno 

ten asfalt lepiej będzie się trzymał w Przybrodzinie niż na drodze Powidz-Przybrodzin, bo widzi, że już są 

niedociągnięcia i na pewno będzie mniej trwały niż tamten. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Powiatu Słupeckiego - pan Czesław Dykszak, który na wstępie powiedział, 

że jest mu niezmiernie miło, że może uczestniczyć w tej sesji, która kończy działalność można powiedzieć 

roku 2024, sądzi, że ważnego dla nas wszystkich, tym bardziej, że rok ten był bardzo obfity w zakończenie 

bardzo ważnych inwestycji chociażby drogowych na terenie Gminy Powidz i zrealizowanie tej ostatniej, 

chociaż były tu wielkie problemy, ale cieszy się, że udało się tę inwestycję zrealizować.  

Następnie pan Czesław Dykszak nawiązując do wypowiedzi Pana Nawrockiego, powiedział, że sądzi, że to, 

że w nazwie tego Parku Krajobrazowego jest Powidzki Park Krajobrazowy to jest to bardzo korzystne dla 

Gminy Powidz, bo sama nazwa mocno promuje Powidz i chociażby z tego względu nie wyobraża sobie żeby 

Gmina Powidz mogła się po prostu z tej organizacji wycofać. Dodał, że to, że są trudności, to zawsze są różne 

problemy i te problemy są, były i będą, ale należy robić wszystko, żeby je pokonać. Powiedział, że Pan Wójt 

podjął intensywne działania jeśli chodzi o podniesienie poziomu wód w jeziorze Powidzkim, jak również                           

i Powiat. Wskazał, że Starosta rozmawiał z Dyrektorem Regionalnym Wód Polskich w Poznaniu na ten temat 
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i dalej to robimy. Zaznaczył, że on rozmawiał również z posłami lewicy i wszyscy staramy się w jakiś sposób 

rozmawiać, z kim to jest możliwe, żeby jednak ten temat był kontynuowany. Dopowiedział, że pamięta, jak 

przyjechał w 1967 roku do Powidza i miał problem przejść koło muru przy Jabłonie, bo nie można było przejść, 

żeby się go nie chwycić i tak okraczyć, a dzisiaj mamy tam autostradę można powiedzieć. Wyraził zdanie,                    

że boli to po prostu, jednakże staramy się robić wszyscy, żeby jednak ten poziom wód się podniósł                                  

w Jeziorze Powidzkim i na pewno będziemy robili dalej wszystko co się da, żeby jednak ten temat był podjęty 

i przez Wody Polskie i myśli, że nie tylko przez Wody Polskie. Wskazał dalej, że jest porozumienie, którego                            

i Powiat też jest stroną i też zadeklarował finansowy współudział przez kilka lat, co jest zapisane.  

Z kolei Przewodniczący Rady Powiatu Słupeckiego powiedział, że jeśli chodzi o wypowiedź Pana Michała, 

to już wcześniej rozmawiał z Panem Wójtem na temat tego przejścia. Sądzi, jak wskazał, że stało się tak,                         

że wykonawca maluje pasy na podstawie wcześniej zatwierdzonego planu organizacji ruchu związanego 

właśnie z bezpieczeństwem ruchu. W planie tym nie było uwzględnione, że ten odcinek będzie wydłużony,                            

że w ramach remontu tego odcinka ten asfalt będzie tam położony. Pan Dyszak powiedział, że jest przekonany, 

że w najbliższym czasie te przejście tam się pojawi. Dodał, że będzie też robił wszystko, żeby ono się tam 

pojawiło, było powiedzmy odnowione.  

Po czym Przewodniczący Rady Powiatu Słupeckiego odnośnie spraw poruszonych przez radną Pospiech 

powiedział, że po prostu porozmawia, być może poprosi Dyrektora, by podjechać, żeby to wszystko obejrzeć, 

a jak będzie możliwość to poproszona zostanie też o spotkanie radna, żeby pokazała usterki, bo ta droga, 

inwestycja została zakończona. Pan Dykszak wyraził zdanie, że najważniejsze jest to, że również udało się 

zrealizować to wszystko, co jeszcze Gmina chciała zrobić - wodociąg, kanalizację i dodał, że uważa, że to jest 

wspólne duże osiągnięcie, że w ramach jednej inwestycji również i te zadania Gminy tam się udało zrealizować. 

Wskazał dalej, że nie ma takiej wiedzy, jak Pan Sołtys Maroszek, że to co było robione było źle zrobione. 

Podkreślił, że projekt robili doświadczeni projektanci i oni uważali, że należy na tym odcinku to podłoże 

zmienić i to tak było zatwierdzone i sądzi, że jeśli są jeszcze jakieś usterki, to oprócz tego, że wykonawca 

jeszcze robi poprawki, jest pięcioletnia na to gwarancja i na pewno będzie trzeba konsekwentnie po prostu od 

wykonawcy dochodzić, żeby to wszystko co było nie tak było zrobione. Powiedział następnie, odnośnie 

odcinka w Przybrodzinie, że został on po prostu dodatkowo zrobiony w ramach remontu, a na remonty nie 

muszą być robione dokumentacje, pozwolenia, a czym będzie on trwały to zobaczymy.  

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Słupeckiego powiedział, że zajmie się znakiem tego przystanku                           

i miejsca. Dodał, że przeanalizuje złożone wnioski i zajmie się tym, żeby to co tu było mówione było 

przynajmniej w dużej części zrealizowane tak, jak powinno być.  

Po czym pan Dykszak wyraził uznanie i pogratulował działań w minionym roku, których dużo zostało 

zrobionych na terenie Gminy i wskazał, że dużo zostało zrobione we wspólnym działaniu Powiatu z Gminą, 

za co dziękuje Wysokiej Radzie, poprzedniej Radzie, Panu Wójtowi wszystkim, którzy się do tego przyczynili. 

Zaznaczył, że  Pani Sekretarz wspierała swoją pracą również tę naszą współpracę i myśli, że ona się będzie 

dalej dobrze układała. Zasygnalizował również, że w najbliższym czasie Powiat przekaże Gminie odcinek 

drogi od tego ronda na Dolinie do ronda w Ostrowie i będzie to droga gminna i myśli, że dalej już Gmina 

będzie realizowała te wszystkie zadania, które na tej drodze będą do zrobienia. Zaznaczył, że na pewno 

będziemy robili wszystko jeszcze, żeby dalej zrealizować tę już rozpoczętą inwestycję na drodze Przybrodzin-

Wylatkowo i sądzi, że również wspólnymi siłami uda się to zrealizować to w najbliższym czasie, w ciągu 

dwóch, trzech lat. Wyraził zdanie, że to będzie na pewno duże osiągnięcie tej kadencji. Następnie Pan Dykszak 

życzył żeby zaplanowane inwestycje zrealizowane były, jak najlepiej, żeby po prostu służyły mieszkańcom. 

Po czym Przewodniczący Rady Powiatu Słupeckiego złożył życzenia świąteczne.  

 

Głos zabrał radny Grzegorz Nawrocki, który powiedział, że chyba został źle tak do końca zrozumiany, bo co 

prawda mówił o tym straszaku, żeby tam ich nastraszyć z tym Powidzkim Parkiem Krajobrazowym, bo on był 

członkiem tego parku chyba przez dwie kadencje i wody też nie przybyło, ale jak  jeszcze wtedy budowaliśmy 

kanalizę i zwracaliśmy się, żeby nam pomogli w budowie, bo kanaliza, oczyszczalnia była ze środków 

własnych budowana, to tej pomocy jednak żeśmy nie uzyskali, a obowiązków dużo. Powiedział dalej, że ważne 
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żeby chociaż tak robić, żeby utrzymać poziom tego jeziora, a nie patrzeć, bo nawet jak rodzina przyjeżdża na 

lato to mówi, że co przyjedziemy to tam jest mniej, mniej, mniej. Wyraził zdanie, że niestety tak jest i nie może 

nawet protestować, więc także może, żeby już wyjść całkiem z tych struktur powidzkiego parku, bo miło, jak 

w telewizji jest i że relacje nadają i jest to z powidzkiego parku, a nie tam z kleczewskiego.  

 

Pan Dykszak wyraził zdanie, że myśli, że dobrze zrozumiał, a tylko chciał po prostu powiedzieć, że to, że 

nazwa tego parku jest Powidzki, to jest dla nas po prostu bardzo, bardzo korzystne.  

 

Z kolei głos zabrał Wójt Gminy, który odnośnie sprawozdania dopowiedział w temacie SIM, że 13 lokali 

jeszcze jest jakby do zagospodarowania, do wynajęcia w ramach czwartego naboru, który trwa do 17 stycznia.  

Wójt powiedział dalej, że jeżeli chodzi o drogi, to tak parafrazując takie znane powiedzenie jednego znanego 

polityka - przyjmiemy te drogi, ale cieszyć się nie będziemy. Dodał, że to trzeba też powiedzieć, że dzięki 

współpracy z Powiatem praktycznie mamy dokumentację pomiędzy Przybrodzinem, a rondem wykonaną. 

Pewnie przez Przybrodzin będziemy starali się, jak najszybciej przy okazji aplikować o jakieś środki, bo była 

ta próba, ale przez to zawieszenie zarządzania tymi drogami nie mogliśmy skutecznie w tym roku z nich 

korzystać, ani Powiat, ani Gmina, więc to jest pewnie to, ale też tu we współpracy z Powiatem mamy złożony 

wniosek przez Powiat na Przybrodzin do obwodnicy. Tu czekamy na informacje, czy się uda, czy nie                                     

i wspomniany odcinek dalej, w kierunku Wylatkowa, gdzie jest dokumentacja projektowa przygotowywana. 

Wójt dodał, że my na takim wykazie, o który też Zarząd Powiatu poprosił o te podstawowe potrzeby, 

wskazaliśmy te odcinki, o których mówił. Wójt zwrócił uwagę, że jest też odcinek Anastazewo-Szydłówiec, 

który został wskazany jako pewien priorytet. Podkreślił, że dzięki tutaj też aktywności i Pana ówczesnego 

Starosty, dzisiejszego Przewodniczącego, te drogi obronne zostały sprawnie na naszym terenie zrealizowane, 

więc te potrzeby w zakresie dróg powiatowych bardzo się skurczyły. Zwrócił uwagę, że pisząc to pismo 

mieliśmy fajny wybór, bo praktycznie chyba 3 drogi były do wpisania, które faktycznie na naszym terenie są 

do zrobienia. To nie był wybór priorytetów, tylko było wypisanie tego, co zostało faktycznie do zrobienia. 

Wójt powiedział, że chciałby też serdecznie tutaj podziękować  i za ten odcinek Powidz-Przybrodzin, bo trwało 

to długo, są pewne jeszcze uchybienia, zresztą się nie ma co dziwić przy tej skali inwestycji, gdzie były różne 

media i tak dalej wymieniane. Wskazał, że my też jako Gmina bierzemy w tym udział i tych sugestii, 

spostrzeżeń różnych wskazaliśmy, ale wreszcie się udało. Wójt wspomniał, że ma w biurze taką teczkę chodnik 

Powidz-Przybrodzin i chyba ją zniszczy wreszcie, bo to była teczka, która zawiera dokumenty chyba sprzed 

12 jeszcze lat, gdzie była próba ta pół na pół przebudowy drogi Powidz-Przybrodzin, jeszcze wtedy za Wójta 

Grześkowiaka. Później była sprawa budowy chodnika do Przybrodzina. To już tutaj za jego kadencji i te 

intensywne, trudne  rozmowy z ówczesnym Zarządem na temat rozliczeń tego projektu, ale teraz mamy i 

przebudowaną drogę do Przybrodzina i chodnik dokończony do Przybrodzina, więc wreszcie chyba ta teczka 

pójdzie do niszczarki. Wójt powiedział, że serdecznie za to dziękujemy. 

 

Z kolei Przewodniczący Rady Powiatu Słupeckiego zaznaczył, że w sesji będzie mógł uczestniczyć do godz. 

10.30, gdyż później udaje się na zaproszenie do Jednostki Wojskowej. 

 

Głos zabrał radny Michał Nawrocki, który powiedział, że ma sprawę dotyczącą dróg obronnych. Zwrócił 

uwagę, że samochody wyjeżdżające ze żwirowni od ronda Niezgody do ronda w stronę Słupcy zaśmiecają 

strasznie drogę i to staje się niebezpieczne. Radny zapytał, czy można by jakoś wpłynąć na tych 

przedsiębiorców, którzy tam prowadzą tę działalność, żeby doprowadzali drogę do porządku.  

 

Radny Czesław Dykszak odpowiedział na powyższe, że walczymy z tym ogromnie i idzie to opornie, ale dalej 

będziemy walczyć i może się uda bardziej skutecznie.  

 

Głos zabrał radny Rafał Ambrożak, który w temacie dróg zapytał, czy jest jakiś pomysł na drogę Przybrodzin-

Hutka, zwracając uwagę, że wszędzie dookoła jest ładnie, a tutaj przez las jest ta droga bardzo brzydka. Zapytał 



10 

 

także, czy nie można jakiejś nawierzchni położyć takiej remontowej, jak tu był położony kawałek do 

Przybrodzina. Dodał, że jak ktoś komuś coś przekazuje, to mógłby oddać to w dobrym stanie.  

 

Radny Dykszak odpowiedział, że zgodnie z zakończeniem tych dróg obronnych, ta droga z automatu stała się 

drogą gminną, a drogą powiatową jest teraz obwodnica Powidza i Przybrodzina. Wskazał, że po prostu 

zrobiliśmy wszystko. Zarząd Powiatu nie wygasił zarządu tą drogą, ponieważ była realizowana ta inwestycja. 

Robiliśmy wszystko, żeby tę inwestycję zakończyć, bo gdyby zarząd Powiatowemu Zarządowi Dróg został 

wygaszony, to trzeba by było natychmiast przerwać inwestycje, nie można by było jej skończyć. 

Przewodniczący Rady podkreślił, że  zrobiliśmy wszystko, żeby jednak tę inwestycję skończyć. Dodał, że 

sądzi, że to był najdroższy, najważniejszy odcinek na tej drodze, który został. Udało się to zrealizować, ale 

niestety teraz już Gmina będzie musiała się tym po prostu problemem uporać, ale uważa, że to już jest dużo 

lżejszy, dużo łatwiejszy temat, tym bardziej droga powiatowa powinna mieć 6 m szerokości, droga gminna 

może mieć 5 m, od 5,5 m do 4,5 m więc koszty będą też tańsze. 

 

Glos zabrał radny Grzegorz Nawrocki, który odnosząc się do informacji, że Zarząd Dróg Powiatowych 

przekaże w zarząd Gminie ten odcinek od ronda do ronda zapytał Wójta, czy jest wyliczone jakie to będą 

koszty po przejęciu. Wskazał, że interesuje go  sprawa odśnieżania, oświetlenia i utrzymania w należytym 

porządku tej drogi. Zapytał, na jakie subwencje możemy liczyć i czy będą i w jakiej wysokości. 

 

Wójt odpowiedział, że subwencji drogowej Gmina nie otrzymywała, nie otrzymuje, więc to nie jest żaden 

temat dodatkowych środków. Dodał, że kwestia jakby przebudowy to mamy plus minus wyliczone ile odcinek 

ten może kosztować, jeżeli chodzi o inwestycje. Poinformował następnie, że jeżeli chodzi o odśnieżanie to 

koszt pewnie będzie około 600, 700 zł za przejazd tego odcinka. Powiedział dalej, że oświetlenie i tak i tak 

jest gminne. To czy to była droga powiatowa, gminna, czy wojewódzka, to i tak i tak za oświetlenie odpowiada 

Gmina.  

 

Przewodniczącą Rady Gminy Powidz podziękowała Panu Przewodniczącemu Rady Powiatu Słupeckiego                              

za to, że odwiedził nas na dzisiejszej sesji, za wyczerpujące odpowiedzi, słowa uznania i oczywiście za 

współpracę w minionym roku. Złożyła serdeczne życzenia zdrowych, spokojnych Świąt i szczęśliwego 

Nowego Roku.  

  

 

Po czym dokonano aktualizacji listy obecności – Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w sesji uczestniczy                      

13 radnych (o godz. 10.00 salę obrad opuściła radna Jadwiga Kluczka). 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwał: 

 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej  pw. Św. Mikołaja                    

w Powidzu na realizację zadania pn. "Prace konserwatorskie na Cmentarzu Rzymskokatolickim                   

w Powidzu" w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że projekt uchwały analizowany był na wtorkowym przedsesyjnym 

posiedzeniu komisji Rady. Dodała, że opinia Państwa Radnych była jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała 

nieodczytywanie projektu tej uchwały.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Uchwała Nr XI/74/24 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej  pw. Św. 

Mikołaja w Powidzu na realizację zadania pn. "Prace konserwatorskie na Cmentarzu Rzymskokatolickim                   

w Powidzu" w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków została podjęta jednogłośnie i  stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu (w głosowaniu brało udział 13 radnych). 

 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Mikołaja 

w Powidzu na realizację zadania pn. "Czyszczenie elewacji zabytkowego kościoła pw. św. Mikołaja 

w Powidzu" w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że projekt uchwały analizowany był na wtorkowym przedsesyjnym 

posiedzeniu komisji Rady. Dodała, że opinia Państwa Radnych była jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała 

nieodczytywanie projektu tej uchwały.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/75/24 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. 

Mikołaja w Powidzu na realizację zadania pn. "Czyszczenie elewacji zabytkowego kościoła pw. św. Mikołaja 

w Powidzu" w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków została podjęta jednogłośnie i  stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu (w głosowaniu brało udział 13 radnych). 

 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że projekt uchwały analizowany był na wtorkowym przedsesyjnym 

posiedzeniu komisji Rady. Dodała, że opinia Państwa Radnych była jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała 

nieodczytywanie projektu tej uchwały. 

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/76/24 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz 

została podjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu (w głosowaniu brało udział 13 

radnych). 

 

d) zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Powidz na 2024 rok; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że projekt uchwały analizowany był na wtorkowym przedsesyjnym 

posiedzeniu komisji Rady. Dodała, że opinia Państwa Radnych była jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała 

nieodczytywanie projektu tej uchwały. 

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
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Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/77/24 zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Powidz na 2024 rok została podjęta 

jednogłośnie i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu (w głosowaniu brało udział 13 radnych). 

 

e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupeckiemu na dofinansowanie realizacji 

zadań z zakresu transportu zbiorowego na terenie powiatu słupeckiego; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że projekt uchwały analizowany był na wtorkowym przedsesyjnym 

posiedzeniu komisji Rady. Dodała, że opinia Państwa Radnych była jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała 

nieodczytywanie projektu tej uchwały. 

 

Glos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, że organizatorem przewozów powiatowych jest Powiat Słupecki, 

który zawiera umowę z operatorem PKS Konin i ta dopłata dotyczy linii Orchowo-Słupca, żeby ta linia mogła 

również kursować poza dniami nauki szkolnej. Dodał, że dotyczy to tego tematu tutaj północnej części naszej 

Gminy, tej linii Orchowo przez Smolniki, Anastazewo do Słupcy.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/78/24 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupeckiemu na dofinansowanie 

realizacji zadań z zakresu transportu zbiorowego na terenie powiatu słupeckiego została podjęta jednogłośnie 

i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu (w głosowaniu brało udział 13 radnych). 

 

f) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz; 

 

Przewodnicząca Rady  zaproponowała  nieodczytywanie projektu  uchwały. Dodała, że materiały dotyczące 

projektu przedmiotowej uchwały są w posiadaniu wszystkich  Radnych. Wskazała dalej, że w dniach                                 

19 listopada i 2 grudnia br.  komisje Rady dokonały analizy projektu przedmiotowej uchwały na swoich 

posiedzeniach, na których również była dokonywana analiza projektu budżetu Gminy na przyszły 2025 rok. 

Opinie Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Gospodarki o projekcie 

uchwały są jednogłośnie pozytywne. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady poinformowała, że opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca 

projektu tej uchwały była analizowana na wspólnym posiedzeniu komisji Rady. Zaproponowała również jej 

nie odczytywanie. Poprosiła jednakże Pana Wójta o informację w tym temacie.  

 

Skarbnik Gminy na prośbę Wójta Gminy  poinformował, że Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu uchwałą w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Powidz wydał opinię pozytywną. 

 

Po czym Przewodnicząca Rady Gminy Powidz poprosiła o przedstawienie autopoprawki do przedmiotowego 

projektu uchwały. Dodała, że była ona analizowana przez komisje Rady, i zaproponowała jej nieodczytywanie, 

a ewentualnie zaznaczenie najważniejszych treści. Zasygnalizował ponadto,  że radni otrzymali informację,          

że do autopoprawki wprowadzono zmiany. 

 

Skarbnik Gminy poinformował, że jeżeli chodzi o autopoprawkę do Wieloletniej Prognozy Finansowej                                   

to dochody ogółem zostały zwiększone o 1 402 045 zł i 39 gr, w tym dochody bieżące o kwotę 424 234 zł                           
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50 gr, a dochody majątkowe o kwotę 977 810 zł i 89 gr. Poinformował dalej, że jeżeli chodzi o wydatki Gminy 

to również zostały one ogólnie zwiększone o kwotę 1 402 045 zł 39 gr to jest do kwoty 50 856 689 zł i 36 gr, 

w tym wydatki bieżące zostały zwiększone o 375 901 zł i 10 gr, a wydatki majątkowe o 1 026 144 zł i 29 

groszy. Ponadto, jak Skarbnik wskazał, w autopoprawce zwiększono kwoty udzielonych dotacji z budżetu 

Gminy Powidz do kwoty 1 819 847 zł. W zakresie dochodów i wydatków z tytułu zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych dochody i wydatki zostały zwiększone o 5 900 zł. Zostały zwiększone także dochody 

i wydatki z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi o kwotę 32 232 zł. Skarbnik powiedział, 

że w związku z wprowadzonymi zmianami zarówno po stronie dochodowej, jak i wydatkowej należało 

również zaktualizować kwoty rezerwy, z czego rezerwa ogólna została zwiększona o 1 000 zł do kwoty                            

51 000 zł, a rezerwa celowa o 2 000 zł do kwoty 59 000 zł. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że komisje Rady na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu dokonały 

analizy tej autopoprawki. Opinia, co do proponowanej autopoprawki jest jednogłośnie pozytywna.  

 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy odnośnie autopoprawki ktoś chciałby zabrać głos. 

 

Zapytań i uwag nie zgłoszono.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie, w pierwszej kolejności w sprawie przyjęcia 

autopoprawki.  

 

Imienny wykaz głosowanie radnych stanowi załącznik do protokołu.  

 

Autopoprawka została przyjęta stosunkiem głosów 12 „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Zapytań do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady zarządził głosowanie nad całością projektu uchwały wraz z przyjętą autopoprawką.  

 

Imienny wykaz głosowanie radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/79/24 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Powidz  została podjęta 

większością głosów („za” głosowało 12 radnych, 1 radny „wstrzymał się” od głosu – w głosowaniu brało 

udział 13 radnych). 
 

Przed przystąpieniem do analizy punktu g) Wójt Gminy zwrócił uwagę, że w zawiadomieniach i w porządku 

obrad jest mowa o podjęciu uchwały budżetowej na 2024 rok. Wójt poprosił Przewodniczącą Rady o zmianę 

porządku obrad poprzez zmianę nazwy tego punktu. 

 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie zmiany brzmienia podpunktu g).  

Poinformowała, że zmiana została podjęta jednogłośnie.  

 

g) w sprawie uchwały budżetowej Gminy Powidz na 2025 rok; 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że materiały dotyczące tej uchwały są w posiadaniu wszystkich 

Państwa Radnych. Wskazała, że wszystkie komisje Rady dokonały analizy projektu przedmiotowej uchwały 

na swoich posiedzeniach. Odbyło się to zgodnie z trybem pracy nad projektem uchwały budżetowej, a opinie 

zostały przekazane Wójtowi Gminy Powidz.  

Po czym Przewodnicząca Rady odczytała opinie:  Komisji Oświaty Kultury i Spraw Społecznych Rady Gminy 

Powidz oraz Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Gminy Powidz.  
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(powyższe opinie stanowią załącznik do niniejszego protokołu) 

 

Z kolei Przewodnicząca Rady poprosiła  Pana Wójta o odczytanie opinii RIO lub najistotniejszych sugestii 

dotyczących projektu uchwały budżetowej naszej Gminy.  

 

Na prośbę Wójta głos zabrał Skarbnik Gminy – pan Dawid Lauer, który poinformował, że  Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wydał opinię pozytywną na temat projektu uchwały dotyczącej 

budżetu Gminy Powidz na 2025 rok.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawianie Autopoprawki. Zasygnalizowała, że na wspólnym 

posiedzeniu komisji Rady zostali poinformowani, że do tej autopoprawki wprowadzono zmiany.  

 

Głos zabrał Skarbnik Gminy, który poinformował, że jeżeli chodzi o autopoprawkę budżetu Gminy Powidz to 

tak samo jak w Wieloletniej Prognozie Finansowej, zwiększone zostały dochody budżetu Gminy                                                    

o 1 402 045 zł 39 gr, do kwoty 5 1656 689 zł 36 gr, w tym dochody bieżące zostały zwiększone                                                          

o 424 234 zł 50 gr, a dochody majątkowe o 977 810 zł i 89 gr. Dalej Skarbnik wskazał, że wydatki budżetu 

Gminy zostały zwiększone o 1 402 045 zł 39 gr, to jest do kwoty 50 856 689 zł i 36 gr, w tym wydatki bieżące 

zostały zwiększone o 375 901 zł 10 gr, a wydatki majątkowe o 1 026 144 zł i 29 gr. Ponadto podał, że została 

zwiększona kwota dotacji udzielonych z budżetu Gminy Powidz o 805 040 zł. Z kolei dochody i wydatki                              

z tytułu zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych zostały zwiększone o 5 900 zł. Zostały zwiększone także 

dochody i wydatki z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi o kwotę 32 232 zł.  

Skarbnik powiedział, że w związku z powyższymi zmianami zostały też zaktualizowane kwoty rezerwy,                            

w tym rezerwa ogólna została zwiększona o 1 000 zł, a rezerwa celowa o 2 000 zł. W sumie kwota rezerw to 

110 000 zł. Poinformował dalej, że wynik budżetu jest w postaci nadwyżki budżetowej 800 000 zł, którą 

przeznacza się o na spłatę wcześniej zaciągniętych rad kapitałowych od wcześniej zaciągniętych kretów                              

i pożyczek. Skarbnik zaznaczył, że w roku budżetowym 2025 nie planuje się zaciągania żadnych kredytów                       

w tym kredytów długoterminowych.  

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że komisje Rady na swych przedsesyjnych posiedzeniach dokonały 

analizy tej autopoprawki i ich opinia co do proponowanej autopoprawki jest jednogłośnie pozytywna. Zapytała, 

czy ktoś odnośnie autopoprawki chciałby zabrać głos. 

 

Wójt odnosząc się do treści autopoprawki powiedział, że te wnioski, które Komisja Budżetu i Gospodarki 

skierowała, dotyczyły wykonania dokumentacji projektowej na ulicy 29 Grudnia - boczna strona od 

wschodniej części jeziora, i wskazał, że to zadanie nie zostało uwzględnione. Powiedział, że przede wszystkim 

jeżeli chodzi o dokumentację projektową w przyszłym roku to mamy drogi, które już wcześniej były 

planowane do wykonania, które w związku z przesunięciem środków na inne zadania wycofaliśmy z planów 

w toku roku budżetowego. Wskazał, że umieszczamy te zadania w przypadku roku 2025. Dodał, że tamta 

droga będzie objęta pracami związanymi z budową kanalizacji sanitarnej, więc myśli, że po kolei. Jeden etap 

będziemy mieli zaliczony, będziemy mogli myśleć o drugim. Wyraził zdanie, że myśli, że tutaj Państwo Radni 

też nie dadzą odporu w tym temacie, więc prędzej, czy później do tego tematu wrócimy.  

Następnie Wójt powiedział, że drugi temat dotyczył zakupu wodomierzy zdalnych. Temat ten nie jest jako 

duża kwota wskazana w budżecie, niemniej jednak pojedyncze sztuki będziemy zakupywać, żeby                            

w ramach wymiany, tam gdzie będzie potrzeba, na bieżąco już je umieszczać, z tego też względu,                                               

że w przyszłym roku będą zakupione nowe urządzenia inkasenckie z opcją do zdalnego odczytu, więc już taka 

technicznie możliwość się pojawi. Dodał, że większa pula, to będziemy myśleć o pozyskaniu środków 

zewnętrznych, czy rozważać zakup ze środków własnych i wtedy będzie trzeba wybrać jakiś klucz do jakiego 

rodzaju nieruchomości te zdalne wodomierze umieścić.  
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Z kolei Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki.  

 

Autopoprawka została przyjęta większością głosów (12 „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”). 

 

Po czym Przewodnicząca Rady zapytała o głosy w sprawie projektu uchwały budżetowej.  

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, że uzupełniając te ogólne rzeczy, które Pan Skarbnik wskazał, 

chciałby obrazowo pewnymi konkretnymi tematami się posłużyć. Wskazał, że jeżeli chodzi o inwestycje to 

kwota ponad 26 300 000 zł przeznaczona jest na przyszły rok w różnych obszarach działalności: 

infrastrukturalnej, drogowej, kanalizacyjnej i związanej z obiektami zabytkowymi, tak jak to było już 

wspomniane w przypadku sprawozdania z działalności międzysesyjnej. Powiedział, że z takich rzeczy, które 

warto wskazać to jest między innymi budowa sieci wodociągowej w miejscowości Skorzęcin Piłka. Zaznaczył, 

że chodzi o tę współpracę, gdzie też Państwo Radni uchwałę podjęli, żebyśmy podpisali z Burmistrzem Miasta 

i Gminy Witkowo porozumienie o wspólnym wykonaniu tej nitki na zasadzie podziału, podzielenia się tym 

zadaniem. Podał, że pewnie Gmina Powidz będzie odpowiedzialna za materiał, strona witkowska 

wykonawstwo, żeby tam gdzie nie ma w tej chwili wodociągu, a są problemy z wodą ze studni wreszcie ten 

wodociąg z sieci witkowskiej został zrealizowany.  

Następnie Wójt powiedział, że przyszły rok to wspomniana już rozbudowa sieci kanalizacji sanitarnej                                

w Powidzu przy ul. 29 Grudnia. Dalej kontynuacja zadania związana z budową sieci kanalizacji sanitarnej 

Wylatkowo drugi etap. Wójt wskazał, że jesteśmy na etapie zatwierdzenia koncepcji rozbudowy tej sieci                                         

i w ramach tego powstanie dokumentacja już praktycznie skanalizowania całego Wylatkowa, a część z tej 

dokumentacji w ramach tych środków, które mamy, faktycznie będzie wykonana i na to już mamy podpisaną 

umowę. Wójt poinformował,  że przyszłoroczny budżet to wspomniany zakup urządzeń inkasenckich dla 

inkasentów, tutaj rewir stacji Anastazewo i stacji Powidz. Wspomniana też dokumentacja projektowa 

przebudowy dróg powiatowych w Przybrodzinie i Przybrodzin-Wylatkowo, a także dokumentacja projektowa 

przebudowy dróg na terenie Gminy Powidz, co dotyczy przede wszystkim bocznych dróg od ulicy 

Strzałkowskiej oraz ulicy Źródlanej i Widokowej w Powidzu. Wójt powiedział dalej, że w zakresie turystyki 

mamy dokumentację ścieżki pieszo-rowerowej od ronda w Powidzu na Dolinie do drogi na rybakówkę, żeby 

wykonać dokumentację projektową i móc wtedy starać się o środki zewnętrzne, żeby gdzieś od tego ronda 

poprowadzić ścieżkę rowerową, tu w kierunku cmentarza i połączyć ją z tą promenadą, która jest nad jeziorem 

już istniejącą. Wśród zadań budżetowych jest też wspomniana rozbudowa promenady w miejscowości 

Przybrodzin, od istniejącej części w kierunku lasu. Wójt wskazał, że to zadanie, na które już mamy pozyskane 

środki, a które ze względu na uzgodnienia konserwatorskie i z Wodami Polskimi, przeciąga się w czasie, czyli 

zagospodarowanie turystyczne terenów nad jeziorem, czyli te plaże, które są, Dzika Plaża, Łazienki, 

Przybrodzin cywilna, wojskowa oraz Anastazewo, chodzi o małą architekturę, ale w tym zadaniu jest również 

przebudowa pola biwakowego w Przybrodzinie oraz tego budynku sanitariatu przy Łazienkach. Dodał, ze to 

będzie ogłaszane w ramach postępowania przetargowego i powiedział, że myśli, że po ostatnich uzgodnieniach 

będziemy mogli przystąpić do tego działania. Powiedział, że na pewno priorytetem jest to, żeby pole biwakowe 

w Przybrodzinie do końca kwietnia wykonać, bo jeżeli nie, to będziemy musieli realizację zadania przełożyć 

na czas po sezonie, bo no nie możemy sobie pozwolić, żeby pole. 

Po czym Wójt w temacie budżetu roku 2025 powiedział, że mamy pozyskane środki z funduszy europejskich 

na zadanie związane z cyberbezpieczeństwem, ale też z e-usługami dla mieszkańców Gminy Powidz. Wskazał, 

że chodzi o wdrożenie takich systemów, które pozwolą mieszkańcom podglądać zdalnie stan na przykład 

płatności, stan zobowiązań za podatki i tak dalej, za te opłaty, które są do Gminy należne. Wójt dodał,                                       

że w ramach tego zadania przewidywane jest wyposażenie w sprzęt informatyczny niezbędny do obsługi tych 

działań, ale też agregat prądotwórczy na potrzeby budynku Urzędu Gminy Powidz.  

Kolejno Wójt poinformował, że przełożony temat związany z drogą V-ką jako drogi obronne, przebudowa 

tych dróg, jako drogi obronne, zarówno Czarna Droga jak i droga z płyt betonowych, tak jak wspominał to już 

podczas poprzedniej sesji, jesteśmy na etapie wykonywania dokumentacji projektowej i uzgodnienia jej ze 
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stroną wojskową. Wójt przypomniał, że tutaj jest obligo te uzgodnienia, my nie możemy pójść dalej jeżeli 

strona wojskowa nie zaakceptuje tych pewnych rozwiązań, a tu przede wszystkim chodzi też o koncepcję tego 

skrzyżowania tych dwóch dróg, w którym miejscu i jakby to miało być wykonane, tym bardziej, że tam też 

muszą być wtedy zjazdy, zjazd w kierunku kompleksów wojskowych oraz zjazd w kierunku Powidza - Osiedle, 

kwestia gdzie się znajdować ma przystanek autobusowy i tak dalej. Powiedział, że jest to parę takich rzeczy, 

które teraz na etapie projektowym wymagają uzgodnienia i zaznaczył, że przez jakiś czas byliśmy troszeczkę 

związani i nie mogliśmy tych prac prowadzić, bo część obszaru, który był potrzebny do projektowania tej 

drogi był wyłączony, jako teren zamknięty. Zwrócił uwagę, że to był ten sam temat, który był problemem dla 

Powidza - Osiedle jeżeli chodzi o plac zabaw, że było to zawirowanie, czy ten plac zabaw może być, czy nie 

może być, bo właśnie ta działka była terenem zamkniętym. Wskazał, że ona już jest wydzielona, z powrotem 

przekazana do lasów, z powrotem Gmina z lasami podpisała umowę na ten plac zabaw i na boiska jeżeli chodzi 

o Powidz - Osiedle, więc przez trudy do gwiazd.  

Dalej Wójt powiedział, że w budżecie przyszłorocznym jest też hasło związane z modernizacją energetyczną 

budynków Ochotniczych Straży Pożarnych, remiz w Powidzu, w Wylatkowie oraz w Ostrowie. To są środki 

za wybory, 1 000 000 zł za największą frekwencję w Powiecie. Wójt powiedział, że połowa tych środków jest 

przeznaczona na odnawialne źródła, na termomodernizację, gdyż takie są zasady konkursu. Druga połowa to 

zakupy sprzętu na potrzeby jednostek, umundurowania i tak dalej. Dodał, że to już się praktycznie odbywa i 

tu jednostki tutaj same to realizują. To jest dotacja, którą jednostki otrzymały, natomiast te działania związane 

z ochroną środowiska będą realizowane poprzez budżet Gminy Powidz, to jest do 100% finansowanie tych 

wydatków, więc tu po stronie dochodowej i wydatkowej to zadanie związane z modernizacją energetyczną 

budynków Ochotniczych Straży Pożarnych mamy zabezpieczone.  

Kolejno Wójt powiedział, że temat, o którym też już wspominał, to dokumentacja projektowa 

zagospodarowania przestrzeni publicznej z elementami błękitnozielonej infrastruktury w Powidzu, żebyśmy 

też mogli mieć środki na ewentualne aplikowanie na te działania. Wskazał, że tu mamy na uwadze skatepark 

i uporządkowanie też tego terenu pomiędzy Łazienkami, a Restauracją Jabłona. Dodał, że jeżeli chodzi                           

o dokumentacje projektowe to żeby móc pozyskać środki zewnętrzne na remonty, przebudowę kompleksu 

boisk Orlik, też takie hasło mamy, wykonanie dokumentacji projektowej, przebudowy kompleksu boisk Orlik. 

Powiedział, że chodzi o taką inwentaryzację pod remonty, którą trzeba zrobić z przedmiarami, żeby aplikować 

o środki na remonty boisk tego kompleksu. Jest taka możliwość, żeby starać się o środki i zaznaczył, że też 

myślimy, żeby może umieścić jakąś skocznię w dal gdzieś w tamtym miejscu. 

Po czym Wójt powiedział, że też istotny temat jeżeli chodzi o budżet na przyszły rok, to kolejny rok realizacji 

funduszu sołeckiego, gdzie ponad 490 000 zł jest przeznaczone na te inicjatywy, które są planowane                                  

w poszczególnych sołectwach. Wskazał, że są też tam inicjatywy wspólne, tu takie, które jakby dotyczą 

wszystkich sołectw. Jest to zakup wyposażenia dla Zespołu Szkolno-Przedszkolnego, gdzie chodzi o szafki 

dla szatni, które będą zakupione w ramach funduszu sołeckiego wszystkich sołectw na naszym terenie. 

Wójt poinformował dalej, że budżet to jeszcze środki dla organizacji pozarządowych. Przewidziano 40 000 zł 

i w ramach tego będzie możliwość udzielenia dofinansowań na wykonywanie zadań publicznych przez 

organizacje pozarządowe, albo w trybie konkursowym, że Gmina ogłasza konkurs na to zadanie, albo w trybie 

tak zwanych małych ofert, gdzie same zainteresowane organizacje mogą na zadanie które trwa do 90 dni 

aplikować o takie środki. Warunek jest taki, jak powiedział Wójt, że w ramach tej uproszczonej procedury 

małych ofert maksymalnie 20% pełnej puli możemy wykorzystać, więc 8 000 zł w ciągu roku. Dodał,                              

że planowane jest też, żeby z tego 5 000 zł było przeznaczone na działanie związane z kulturą, 8 000 zł na 

pomoc społeczną, działania dla seniorów, działania rehabilitacyjne, 18 000 zł na działania związane                                  

z profilaktyką, przeciwdziałaniom uzależnieniom, 5 000 zł na ochronę środowiska, gdzie są to przede 

wszystkim akcje sprzątania i 4 000 zł na działania związane ze sportem.  

 

 

 

Po czym Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały budżetowej Gminy 
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Powidz na 2025 rok łącznie z przegłosowaną autopoprawką.  

 

Imienny wykaz głosowanie radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/80/24 w sprawie uchwały budżetowej Gminy Powidz na 2025 rok została podjęta 

większością głosów („za” głosowało 11 radnych, 2 radnych „wstrzymało się” od głosu – w głosowaniu brało 

udział 13 radnych). 
 

Po czym Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach, która trwała od godz. 10.25 do godz. 10.55. 

 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy                              

Powidz; 

 

Przewodnicząca Rady wskazała, że projekt uchwały analizowany był na wtorkowym przedsesyjnym 

posiedzeniu komisji Rady. Dodała, że opinia Państwa Radnych była jednogłośnie pozytywna. Zaproponowała 

nieodczytywanie projektu tej uchwały. 

 

Z kolei Przewodnicząca Rady wskazała, że treść projektu uchwały wskazuje na zmianę sposobu gromadzenia 

odpadów komunalnych, które dotychczas składowane były w workach, na gromadzenie ich w pojemnikach, 

które właścicieli nieruchomości wyposaży przedsiębiorca.  

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, że dwie kolejne uchwały dotyczą zmiany sposobu gromadzenia 

odpadów zbieranych selektywnie jeżeli chodzi o nieruchomości zamieszkałe oraz te niezamieszkałe objęte 

gminnym systemem gospodarowania odpadami. Generalnie, jak wskazał, jeżeli chodzi o bioodpady                                

to obowiązkowo w pojemnikach. Dodał, że uchwałami narzucamy na przedsiębiorcę w ramach opłaty 

comiesięcznej za gospodarowanie odpadami komunalnymi wnoszonej do Gminy, wyposażenie nieruchomości 

w pojemnik co najmniej 240 l do odpadów bio. Wójt poinformował, że te pojemniki będą rozdawane teraz na 

przełomie roku. Zaznaczył, że jeżeli ktoś odpadów bio ma więcej i chciałby je oddać, to już nie w workach, 

ale wtedy już we własnym zakresie musi zakupić dodatkowy pojemnik. Wójt wyjaśnił, że ta zmiana przede 

wszystkim wynika z kwestii takich kosztowych, bo wiadomo, ceny odpadów drożeją, a odpady bio, takie 

zanieczyszczone workiem, są droższe niż czyste, które są bezpośrednio wsypywane luzem z pojemnika do 

śmieciarki. Wójt zaznaczył, że jednocześnie  wprowadza się system pojemnikowy przy odpadach selektywnie 

zebranych, czyli tworzywa sztuczne, papier, szkło. Powiedział, że tutaj po jednym pojemniku operator 

wyposaży nieruchomości, jednak, jeżeli byłoby więcej tych odpadów tworzyła sztuczne, papier, szkło 

produkowanych i koniecznych do wystawienia, to  można je wystawić we workach odpowiednich, ale te worki 

już wtedy trzeba będzie zakupić we własnym zakresie. Wójt zaznaczył, że operator, firma nie będzie już 

rozdawała worków, a rozda na początku te pojemniki. Dodał również, że jeżeli bio będzie w większej ilości 

niż jeden pojemnik, który otrzymamy od firmy, to pojemnik trzeba dodatkowo dokupić. Natomiast jeżeli 

chodzi  o tworzywa sztuczne, plastik, papier, szkło firma wyposaży nieruchomości w jeden pojemnik, po 

jednym dla każdej frakcji firma, natomiast jeżeli byśmy chcieli więcej oddawać to dopuszczalne są worki,                          

ale które trzeba już we własnym zakresie zakupić. Wójt powiedział, że to jest taka zmiana, która jest planowana 

do wdrożenia.  

 

Głos zabrał radny Daniel Żurek, który powiedział, że śmieci bio w tym miesiącu już pojechały, a kubły mają 

być na przełomie roku. Zwrócił uwagę, że mamy okres świąteczny i pewno tych bioodpadów właśnie będzie 

dużo i co niektórzy na dzień dzisiejszy na pewno nie będą tego luzem gromadzić, tylko będą gromadzić pewnie 

w takich workach, takich kuchennych, że tak powie. Radny zapytał, czy to nie będzie wtedy problemem dla 

tej firmy, że ona to zabierze powiedzmy w tym takim przejściowym okresie, że jeżeli będzie zmieszane z  folią. 

 

Wójt odpowiedział, że to nie będzie problem. Wskazał, że sygnał taki daliśmy do Spółdzielni Socjalnej, że ten 
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pierwszy wywóz styczniowy on będzie taki mieszany z tego względu, co Pan Radny też wspomniał, że będzie 

to część worków. Wójt zaznaczył, że jednakże to będzie taki ostatni moment, już później to nie będzie opcji. 

Po prostu te odpady nie będą zabierane w workach od kolejnych miesięcy. Dodał, że warto tu właśnie też tak 

trochę to nagłośnić, że przyszłościowo rzeczywiście one muszą być bez worków, bez żadnych śmieci, nawet 

w kuble jeśli będą, to mają być bez worków foliowych. Wójt dopowiedział, że do harmonogramów, które będą 

rozdawane będą też ulotki podpięte takie informacyjne, ale słusznie, może tutaj to spostrzeżenie, żeby jeszcze 

takie zdanie wyraźnie dodać. 

 

Po czym Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/81/24 zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Powidz została podjęta większością głosów i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu („za” 

głosowało 12 radnych, 1 radny głosował „przeciw” - w głosowaniu brało udział 13 radnych). 

 

i) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi; 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie projektu tej uchwały, wskazując, że była ona 

analizowana na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady, a opinia w tej sprawie Państwa Radnych 

jest jednogłośnie pozytywna. Poinformowała, że zgodnie z treścią projektu uchwały w zamian za uiszczoną 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi przedsiębiorca zobowiązany jest wyposażyć właścicieli 

nieruchomości objętych systemem gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie Gminy Powidz w jeden 

pojemnik dla każdej frakcji segregowanych odpadów komunalnych, to jest szkło, tworzywa sztuczne i metale, 

papier i tekturę oraz bioodpady przy czym dla szkła oraz papieru i tektury pojemnik o pojemności minimum 

120 l, a dla tworzyw sztucznych i bioodpadów pojemnik o pojemności 240 l.  

 

W dyskusji głos zabrał radny Rafał Ambrożak, który dopytał, czy te kosze, które dostaną właściciele, zostaną 

dane, czy mieszkańcy będą musieli je później zdać. 

 

Wójt odpowiedział, że kosze będą użyczone. Dodał, że jest to kolejna cenna sugestia Pana Radnego, żeby                         

w tej ulotce zawrzeć informację, że trzeba te kosze szanować.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/82/24 zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

została podjęta większością głosów i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu („za” głosowało 12 radnych, 

1 radny głosował „przeciw” - w głosowaniu brało udział 13 radnych). 

 

j) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2025 rok; 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie projektu tej uchwały. Wskazała, że opinia Radnych                    
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w tej sprawie wystosowana na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady jest jednogłośnie 

pozytywna. Poinformowała, że treść uzasadnienia została uzupełniona o zapis dotyczący przeprowadzonych 

konsultacji i zaznaczyła, że podczas konsultacji nie wniesiono uwag. Przewodnicząca Rady wskazała,                               

że to uzupełnienie podda pod głosowanie jako poprawkę.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał. 

 

Po czym Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie poprawkę do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Poprawka w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie.  

 

Po czym Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały wraz z uprzednio 

przegłosowaną poprawką.  

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/83/24 zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

k) w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Powidz oraz przyjęcia planów pracy stałych 

komisji Rady na 2025 r.; 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie projektu uchwały. Wskazała, że opinia Radnych 

wystosowana w tej sprawie na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady jest jednogłośnie 

pozytywna.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał. 

 

Po czym Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/84/24 w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Powidz oraz przyjęcia planów pracy 

stałych komisji Rady na 2025 r. została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

l) w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Powidz na 2025 rok; 

 

Przewodnicząca Rady zaproponowała nieodczytywanie projektu uchwały. Wskazała, że opinia Radnych 

wystosowana w tej sprawie na wspólnym przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady jest jednogłośnie 

pozytywna.  

 

W dyskusji nikt głosu nie zabrał. 

 

Po czym Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Imienny wykaz głosowania  radnych stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/85/24 w sprawie ustalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Powidz na 2025 rok 



20 

 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu 

 

Ad. 5. Przewodnicząca Rady poinformowała, że w dniu 9 grudnia bieżącego roku Radny Marek Pietrowicz 

złożył uzasadnienie do projektu uchwały stanowiącego załącznik do wniosku złożonego w dniu                                      

29 października bieżącego roku podczas IX sesji Rady Gminy Powidz. Treść tego uzasadnienia dostępna jest 

w aplikacji eSesja. Przewodnicząca rady wskazała, że o tej sprawie również rozmawialiśmy na wspólnym 

przedsesyjnym posiedzeniu komisji Rady.  

 

Po czym zgłoszono następujące sprawy: 

- Sołtys Sołectwa Smolniki Powidzkie – pani Mariola Górniak: - zapytała, gdzie są wiaty przystankowe, które 

Sołectwo zakupiło z funduszu sołeckiego. Pani Sołtys podkreśliła, że te wiaty są potrzebne, gdyż dzieci stoją 

pod gołym niebem; 

 

- radna Milena Miczyńska: - przekazała prośbę mieszkańców o przycięcie krzewów przy wąwozie na wjeździe 

do ulicy Słonecznej od strony Kolejowej ze względów bezpieczeństwa i z uwagi na szkody, ponieważ gałęzie 

rysują lakier samochodowy; 

 

-  radny Rafał Ambrożak:  

1) zawnioskował o załatanie dziur na ul. Kościelnej przed wigilią, przed pasterką. Dodał, że miała być 

naprawiona droga koło Państwa Janeczków od strony Kościelnej, jednakże nie zostało to zrobione mimo, że 

asfalt na innych drogach jest już wylany; 

2) poruszył sprawę przystanku. Radny wyraził zdanie, że jest za tym, żeby przystanek powstał na Rynku. 

Radny zwrócił uwagę, że starsi ludzie teraz chodzą na Kolejkę, młodzi mają samochody, ale starsi muszą kawał 

iść, także takie wnioski są od mieszkańców, żeby ten przystanek jakiś tu na tym Rynku zrobić; 

3) przekazał prośbę mieszkańców Charbina żeby naprawić dziurę przy przystanku w Charbinie. 

 

Wójt udzielił następujących odpowiedzi: 

- odnośnie przystanku w Smolnikach Powidzkich: - jest to kwestia jeszcze tutaj ustalenia z Powiatowym 

Zarządem Dróg. Wójt powiedział, że ma prośbę też do Pana Radnego Powiatowego, żeby temat ustalić, jak 

tam było faktycznie przy rozbiórkach tych wiat, które miały miejsce, gdy Powiat realizował inwestycje; 

- jeżeli chodzi o rzeczy porządkowe, o dziury, o które Pan Radny Rafał zgłaszał – Gmina wystosowała 

zapytanie do tego wykonawcy, który leje asfalt, i czekamy tutaj na jakąś reakcję. Dodał, że druga strona mieć 

gotowość, żeby to zrobić. Zaznaczył, że cały czas ze strony Gminy temat jest aktualny i ma nadzieję, że to się 

uda. Dodał, że też teraz na dniach wykonawca będzie w Ostrowie te odcinki asfaltował, więc jest jakby kolejna 

opcja, żeby podjąć się tych działań. Wójt wspomniał również o rozmowach z wykonawcą, który realizuje 

roboty na ulicy Wojska Polskiego. Wójt powiedział, że są trzy, cztery newralgiczne miejsca, gdzie koniecznie 

jest załatanie dziur - ulica Kościelna, ulica Kolejowa przy pomniku, przy kościele oraz największe dziury na 

Czarnej Drodze: 

- pozostałe sprawy porządkowe, które zostały zgłoszone są do realizacji.  

 

Innych spraw nie zgłoszono. 

 

Po czym Przewodnicząca Rady Gminy oraz Wójt Gminy złożyli życzenia świąteczne. 

 

Ad. 6. Wobec wyczerpania się porządku obrad o godz. 11.15 zakończyła XI sesję Rady Gminy Powidz.  

 

Protokołowała:  

 

Monika Średzińska                                                                      Przewodnicząca Rady Gminy Powidz 

 

                                               /-/ Joanna Andrzejewska 


